
Rada Miejska w Zbąszynku VIII kadencja Samorządu 

           2018-2023 

 

1 

 

PROTOKÓŁ  Nr XLVII/2022 

z przebiegu XLVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 

z dnia 28 listopada 2022 roku 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Burmistrza Zbąszynka Wiesława 

Czyczerskiego, Sekretarza Jana Makarewicza, Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, doktora 

Waldemara Wolskiego, zaproszonych gości i otworzył obrady XLVII zwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej w Zbąszynku o godz. 1600. Jednocześnie stwierdził, że obecnych jest 11 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 14 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

/Listy obecności radnych oraz Kierownictwa Urzędu stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego 

protokołu/.  

 

Na wstępie, na okoliczność przejścia na emeryturę Pana Waldemara Wolskiego lekarza 

podstawowej opieki zdrowotnej w Zbąszynku, Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski oraz 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jan Mazur w krótkich przemówieniach podziękowali Panu 

Waldemarowi Wolskiemu za dotychczasową pracę i zaangażowanie w ochronę zdrowia wielu 

mieszkańców gminy Zbąszynek. Głos zabrał również Pan Waldemar Wolski. Delegacje Rady 

Seniorów oraz Dziennego Domu Senior-Wigor w Zbąszynku wręczyły Panu doktorowi wiązanki 

kwiatów.  

Przemówienie okolicznościowe przygotował i odczytał Krzysztof Krzywak Koordynator ds. 

służby zdrowia. 

 

W trakcie przemówień do sesji dołączył radny Henryk Budych. Aktualna liczba radnych -12. 

 

Do pkt.2 

 

Przyjęcie porządku obrad 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2023 rok 

7. Informacja z działalności Dziennego Domu „Senior-Wigor” za rok 2022 

8. Projekt Nr 1 uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na lata 2022 – 2032 
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9. Projekt Nr 2 uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2022 

rok 

10. Projekt Nr 3 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego 

11. Projekt Nr 4 w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od 

nieruchomości 

12. Projekt Nr 5 w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego, leśnego, także w formie łącznego zobowiązania pieniężnego, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

13. Projekt Nr 6 w sprawie stawki za 1 km przebiegu pojazdu 

14. Wolne wnioski i informacje 

15. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są dodatkowe uwagi i propozycje do porządku obrad, po 

czym zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  

Po wyświetleniu wyników głosowania, Przewodniczący Rady odczytał, że w głosowaniu udział 

wzięło 12 radnych, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował radnych, że protokół został radnym przesłany 

drogą elektroniczną, do tej pory nie wpłynęły uwagi, jeżeli taki stan się utrzyma to zostanie on 

przyjęty w pkt. 14  porządku obrad. 

 

Do pkt. 4 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że treść sprawozdania z działalności w okresie 

międzysesyjnym zostanie radnym przesłana drogą elektroniczną.  

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 5 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski poinformował, że informacja o działaniach w okresie 

międzysesyjnym zostanie radnym przesłana drogą elektroniczną. 

/Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
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W uzupełnieniu do sprawozdania dołączona została informacja z działalności referatów 

Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym, którą radni otrzymali wcześniej. 

 /Informacja z działalności referatów UM w okresie od 24 października 2022 r. do 28 listopada 

2022 r. - stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 

Radny Marek Pych zgłosił zapytanie w sprawie łącznika ul. Długa-Topolowa w Zbąszynku - 

kiedy nastąpi realizacja i jak zadanie to zostanie sfinansowane? 

W odpowiedzi Burmistrz Zbąszynka poinformował, że na razie ze strony Prezesa Wspólnoty 

pojawiła się propozycja współfinansowania realizacji zadania. 

 

Do pkt. 6 

Uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2023 rok 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż propozycje stawek podatków i opłat lokalnych na 

2023 rok zostały przedstawione i przyjęte na posiedzeniach Komisji Stałych. Zaproponowane 

stawki będą odzwierciedleniem w projektach uchwał Nr 3 i 4, które będą przedmiotem 

głosowania w pkt. 10 i 11 sesji. 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski dopowiedział, że nie uwzględniając w średnim 

wyliczeniu stawki obniżenia ceny skupu żyta to pozostałe stawki średnio wzrosły o 5,9% w 

stosunku do stawek jakie były stosowane w 2022 roku.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego materiału, po 

czym zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. informacji.  

Informacja ws. uchwalenia stawek podatków i opłat lokalnych na 2023 rok została przyjęta 

jednogłośnie  w obecności 12 radnych. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 

/Zestawienie stawek podatków i opłat lokalnych na 2023 rok stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 7 

Informacja z działalności Dziennego Domu „Senior-Wigor” za rok 2022 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż informacja na ww. temat została przekazana radnym 

w formie elektronicznej. Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady zapytał czy  są dodatkowe zapytania do przedstawionego materiału, 

po czym zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. informacji. 

Informacja z działalności Dziennego Domu „Senior-Wigor” za rok 2022 została przyjęta 

jednogłośnie  w obecności 12 radnych. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 

/Informacja z działalności Dziennego Domu „Senior-Wigor” za rok 2022 stanowi załącznik  
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Nr 10 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 8 

Projekt Nr 1 uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na lata 2022 – 2032. 

 

Skarbnik Aneta Nawracała przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na lata 2022 – 

2032. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVII/54/2022 w 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zbąszynek na lata 2022 – 2032. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 9 

Projekt Nr 2 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2022 rok. 

 

Skarbnik Aneta Nawracała przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Zbąszynek na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVII/55/2022 w 

sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2022 rok. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 10 

Projekt Nr 3 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 

podatku rolnego. 

 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska jednogłośnie w obecności 12 radnych podjęła Uchwałę Nr XLVII/56/2022 
w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 
rolnego. 
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/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 11 

Projekt Nr 4 w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od 
nieruchomości. 
 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVII/57/2022 
w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku od nieruchomości. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 12 

Projekt Nr 5 w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, 

rolnego, leśnego, także w formie łącznego zobowiązania pieniężnego, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, także w formie 
łącznego zobowiązania pieniężnego, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVII/58/2022 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, 

także w formie łącznego zobowiązania pieniężnego, określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 13 

Projekt Nr 6 w sprawie stawki za 1 km przebiegu pojazdu 

 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu. 
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W trakcie omawiania projektu salę obrad opuścił radny Marcin Kumke. Obecna liczba radnych 

– 11.  

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 

projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVII/59/2022 

stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 14 

Wolne wnioski  i informacje 

 

Spełniając obowiązek ustawowy, Przewodniczący Rady Jan Mazur oraz Burmistrz Zbąszynka 

Wiesław Czyczerski odczytali informacje z analizy złożonych oświadczeń majątkowych za 2021 

rok. 

/Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2021 rok złożonych w terminie do 

30 kwietnia 2022 r. stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/. 

/Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Kierownictwa Urzędu i kierowników jednostek 

organizacyjnych za 2021 rok złożonych w terminie do 30 kwietnia 2022 r. stanowi załącznik nr 

24 do niniejszego protokołu/. 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapoznał radnych z korespondencją, która wpłynęła do biura 

rady w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o terminach oraz tematyce przyszłych posiedzeń 

Konwentu, Komisji i sesji Rady, które odbędą się w grudniu br. 

 

Mając na uwadze, iż listopad uznano miesiącem solidarności z mężczyznami, którzy 

zmagają się z nowotworem gruczołu krokowego lub rakiem jąder, w ramach kampanii 

Movember, radny Marek Pych zachęcił do wykonania regularnych badań w kierunku raka 

prostaty, ponieważ zachorowalność na tę chorobę w ostatnich latach gwałtownie wzrosła. 

 

Salę obrad opuściły radna Agnieszka Wodniczak i radna Patrycja Kaczmarek. Obecna liczba 

radnych – 9 radnych.  

 

Radny Łukasz Szymański zgłosił zapytanie na jakim etapie jest realizacja projektu dotycząca 

przyznawania grantów dla dzieci z rodzin popegeerowskich? 
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W odpowiedzi Burmistrz Zbąszyna Wiesław Czyczerski poinformował, że realizacja projektu 

została zakończona, sprzęt komputerowy został rozdany, pozostaje 5-letni okres pilotowania 

projektu.  

 

W kwestii  oświetlenia ulicznego Radny Łukasz Szymański zwrócił się z zapytaniem czy mamy 

jakąś awarię czy jest to tylko forma sprawdzenia systemu oświetlenia, ponieważ przez pewien 

czas lampy były zapalone również w ciągu dnia? 

W odpowiedzi Burmistrz poinformował, że na każde zgłoszenie usterki szybko, bo w przeciągu 

2-3 dni, reaguje i przyjeżdża firma obsługująca i zapalają cały fragment, w którym lampa jest 

zlokalizowana. Niejednokrotnie zachodzi potrzeba odpalania kilku ulic (ponieważ tak są 

podłączone w stacji transformatorowej) by sprawdzić czy w danym obszarze działania 

transformatora wszystkie lampy działają prawidłowo.  

 

Radny Tomasz Fedko skierował pytanie jaki jest termin realizacji remontu hydroforu w 

Rogozińcu? 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski odpowiedział, że jesteśmy po uzgodnieniu umowy 

na wykonanie dokumentacji. Dokumentacja została zlecona pracownikowi Uniwersytetu 

Zielonogórskiego. Ponadto Burmistrz nadmienił, że o problemie z jakością wody dowiedział się 

dopiero na zebraniu dotyczącym budowy świniarni w Rogozińcu. Obecnie SZUK został 

zobowiązany do zwiększania napowietrzania filtra, co wpłynęło na  poprawę jakości wody. 

Jednocześnie Burmistrz zapewnił, że zadanie zostanie zrealizowane, w budżecie Gminy na rok 

2023 również przeznaczono na ten cel środki finansowe.    

 

Radny Tomasz Fedko zapytał jak przedstawia się sprawa dot. możliwości preferencyjnego 

zakupu węgla w Gminie Zbąszynek? Ile wpłynęło wniosków i jakie jest zainteresowanie 

zakupem? 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski odpowiedział, że dziś Gmina podpisała umowę z 

Węglokoksem, który ma być dostawcą węgla dla Gminy Zbąszynek. Jesteśmy również po 

uzgodnieniu umowy w sprawie miejsca odbioru węgla przy ul. Czarna Droga w Zbąszynku. 

Ponadto Burmistrz poinformował, że wg danych na dzień dzisiejszy na ok. 800 złożonych 

wniosków o wypłatę dodatków węglowych, 170 osób zgłosiło do tej pory chęć zakupu węgla. 

Uzgodniona cena za tonę węgla to 2000 zł.  

 

Radny Andrzej Budych zapytał kiedy rozpoczną się prace przy elewacji w Przychodni w 

Zbąszynku?  

W odpowiedzi Burmistrz Zbąszynka poinformował, że jesteśmy przed podpisaniem umowy, 

ponieważ firma, która złożyła najkorzystniejszą ofertę musi uzupełnić dokumentację, w tym 

gwarancję finansową należytego wykonania robót.  

 

W temacie udziału Gminy Zbąszynek  w  Zintegrowanych Inwestycjach Terytorialnych (ZIT) 
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radny Marek Pych zgłosił zapytanie czy trwają prace nad przygotowaniem Strategii ZIT, jeżeli 

tak to jaki jest ich harmonogram, jakie inwestycje będą wpisane, kiedy odbędą się konsultacje 

społeczne i kiedy zostanie uchwalona Strategia ZIT-u Gminy Zbąszynek?  

W odpowiedzi Burmistrz Zbąszynka poinformował, że jutro odbędzie się spotkanie w 

Babimoście, którego tematem będzie m.in. ZIT. Strategia ZIT-u Gminy Zbąszynek zostanie 

zlecona. W Strategii ZIT są z góry określone obszary, w których można składać projekty 

inwestycyjne. Gminy zrzeszone w ZIT będą między sobą ustalać konkretne inwestycje w 

danych obszarach. Gmina Zbąszynek jest przygotowana i ma gotowe projekty by złożyć w kilku 

obszarach, ale ostatecznie będzie to kwestia późniejszych ustaleń z naszymi partnerami w ZIT, 

która gmina i w którym obszarze te środki będzie mogła wykorzystać.   

Radny Marek Pych dopytał, czy będzie zmieniana Strategia Rozwoju Gminy Zbąszynek, czy ona 

wpisuje się w Strategię ZIT i czy odbędą się konsultacje społeczne? 

W odpowiedzi Burmistrz wyjaśnił, że nasza strategia spełnia wszystkie kryteria w ramach 

Strategii ZIT i nie ma potrzeby jej zmiany a konsultacje społeczne na pewno się odbędą.  

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji Rady został radnym 

przesłany drogą elektroniczną. Radny Marek Pych zgłosił poprawkę do treści protokołu, która 

została uwzględniona. Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XLVI 

zwyczajnej sesji z dnia 24 października br. został przyjęty jednogłośnie, w obecności  

9 radnych.  

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 15 

Wobec zrealizowania porządku obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku, Przewodniczący 

Rady podziękował radnym za obecność i o godz. 17:30 zamknął sesję. 

Protokołowała:                                               Przewodniczący obrad 

Magdalena Tomaszewska       Jan Mazur 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz Zbąszynka 

2. Sekretarz Gminy                                                                                                                                                                                                                                                 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 


